
Kandidáti OSŽ na funkci člena Dozorčí rady Českých drah, a. s.

hách. V DR ČD, a. s., působí druhé volební období.

Jak se díváte na své dosavadní působení v Dozorčí
radě ČD, a. s.?

Musím říci, že uplynulá období byla bezesporu náročná.
Každý, kdo trochu sleduje média, zjistí, že mimo standard-
ní práci musíme v DR velmi často obhajovat a bránit pod-
nik a zaměstnance vůči necitlivým krokům a rozhodnutím
státních orgánů. Zasedání dozorčí rady se konala s výjim-
kou období prázdnin minimálně jedenkrát za měsíc. Záro-
veň jsem členem majetkové komise, takže to znamená
dvojnásobný počet jednání. Prakticky pokaždé jsem se
musel „prokousat“ stovkami stran textu různých materiálů
a vést konzultace s příslušnými odbornými zaměstnanci,
abych si mohl vytvořit ucelený názor pro své rozhodování.
Věřte, že někdy se mi rozhodovalo velmi těžko. Zvláště
v případech, kdy rozhodnutí mohlo mít nebo mělo dopad
na zaměstnance. Samozřejmě jsem vždy prosazoval eli-
minaci těchto dopadů, nebo hledání cesty, jak jim zamezit.
Role zástupce zaměstnanců byla navíc v uplynulém obdo-
bí komplikovaná v tom, že majitel (stát) neustále obměňo-
val své zástupce v dozorčí radě. S každým novým členem
přišel jiný názor (někdy bohužel žádný) a jiný pohled na
fungování a směřování Českých drah. Mnohdy to pak
znamenalo dlouhé hodiny vysvětlování, proč se některé

kroky ve prospěch firmy a zaměstnanců musí udělat tak,
a ne jinak. Nutno však konstatovat, že po většinu času
panovala při jednáních dělná, konstruktivní atmosféra a bylo
přijato velké množství pozitivních rozhodnutí ve prospěch
společnosti.

Proč kandidujete a co bude vaší prioritou v případě
znovuzvolení?

Z titulu funkce předsedy Podnikového výboru OSŽ při
ČD, a. s., je to de facto moje povinnost vůči členské
základně. Navíc mám tuhle firmu rád a chci pracovat ve
prospěch její i všech zaměstnanců. Zástupci zaměstnan-
ců sice tvoří tzv. přehlasovatelnou menšinu, přesto se
nám, jak jsem již řekl v předchozí odpovědi, v minulosti
mnohdy dařilo přesvědčit většinu o přijetí spousty pozitiv-
ních rozhodnutí ve prospěch firmy a zaměstnanců. Klasic-
kým příkladem je, že jsme např. přesvědčili management
a ostatní členy DR, že je nutno každoročně schválit Podni-
katelský plán ČD, a. s. (klíčový dokument) až po podpisu
podnikové kolektivní smlouvy. Nemusím snad zdůrazňo-
vat, jak to někdy bylo těžké. Zvláště za vlády některých
ministrů dopravy. Mojí prioritou tedy logicky bude prosazo-
vat a obhajovat zájmy firmy a jejich zaměstnanců, tedy
vše, co bude v zájmu rozvoje a prosperity. Nedílnou a zá-
sadní součástí je samozřejmě kontrolní činnost.

Antonín Leitgeb (60 let)
tajemník PV  OSŽ při ČD, a.  s.,

stávající člen Dozorčí rady Českých drah, a.  s.

Vladislav Vokoun (59 let),
I.  místopředseda OSŽ, předseda PV OSŽ při ČD, a. s.,

stávající člen Dozorčí rady Českých drah, a.  s.

na Onderky v prosinci 2006 byl zvolen na jeho místo
územního tajemníka pro jižní Moravu a kraj Vysočina.
Z titulu této funkce se stal i členem Představenstva Ú OSŽ
a členem Podnikového výboru OSŽ při ČD, a. s. Na Pod-
nikové konferenci ČD, a. s., v květnu 2013 post tajemníka
potvrdil a na Podnikové konferenci ČD, a. s., v květnu
2017opět obhájil.

Je ženatý od roku 1984, má dvě děti – dceru Terezu,
která vystudovala VŠ a v současné době je již nezávislá,
dále má syna Antonína, který rovněž vystudoval VŠ, a je již
také nezávislý. Manželka pracuje u ČD, a. s., jako vlakve-
doucí osobních vlaků.

Nikdy nebyl členem žádné politické strany. Nikdy nebyl
trestán a ani proti němu nebylo vedeno trestní stíhání.
Zájmy: hra na kytaru, jízda na kole, lyžování.

Čím jste se především zabýval během svého pů-
sobní v Dozorčí radě ČD, a. s., a co vás čeká v příštím
období?

Během svého působení v Dozorčí radě Českých drah,
a. s., jsem se mnohému musel přiučit, např. o hnacích
vozidlech, osobních vozech, o cenách nemovitostí a v ne-
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poslední řadě i o ekonomice firmy. Nedílnou součástí byla
také účast v jednotlivých výběrových komisích, např. na
rekonstrukce osobních vozů. Byl jsem také členem Majet-
kové komise DR ČD, a. s., která připravovala podklady pro
vlastní jednání DR ČD, a. s. Zkušenosti, které jsem získal
během svého působení v provozu, mi pomáhaly při rozho-
dování i při vysvětlování některých záležitostí členům DR
ČD, a. s., jež mnohdy ovlivnilo pohled na probíranou
problematiku.

Pevně věřím, že mé působení v DR ČD, a. s., nebylo
z mé strany promarněným časem a že jsem svým příno-
sem pomohl k rozvoji firmy a že i já mám malý podíl na zno-
vunavrácení hrdosti všem zaměstnancům ČD, a. s.

V případě, že budu opětovně zvolen členem DR ČD, a.
s., budu nadále zodpovědně pokračovat v započaté práci
pro ČD, a. s., a budu se snažit o jejich další rozvoj. Mým
velkým snem a úkolem do budoucna je prosazení změny
postoje státu vůči firmě s ohledem na IV. železniční balíček
a liberalizaci trhu. V neposlední řadě jsme s kolegou Vo-
kounem jedinou konstantou v Dozorčí radě ČD, a. s., při
častých personálních změnách jak ve vedení ČD, a. s., tak
i v Dozorčí radě ČD, a. s.

Vladislav Vokoun je absolventem že-
lezničního SOU Krnov. Později si dopl-
nil středoškolské vzdělání ekonomic-
kého směru zakončené maturitou a dále
absolvoval nástavbové studium mana-
gementu a další vzdělávací programy.
K železnici nastoupil v roce 1977 a pra-
coval v železniční stanici Přerov a až
do svého zvolení předsedou ZO OSŽ
v roce 1991 působil ve funkci vlakve-
doucího.

V olomoucké OROS byl členem za
sekci dopravy a přepravy až do svého
zvolení výkonným tajemníkem OROS
Olomouc v roce 1993. Z titulu funkce
byl po celou tuto dobu členem Ústředí
OSŽ a Představenstva OSŽ až dodnes.
Po vzniku krajských samospráv byl čle-
nem Rady hospodářské a sociální do-
hody Olomouckého kraje a byl rovněž
členem pracovních komisí ministerstva
práce a sociálních věcí pro mzdy, platy,
důchody a související otázky, což dle
potřeby vykonává dodnes. Od svého
zvolení na IV. sjezdu OSŽ v roce 2005
v Nymburce vykonává funkci předsedy
Podnikového výboru OSŽ při ČD, a. s.
Do této funkce byl opětovně potvrzen
na nedávno konaném VII. sjezdu OSŽ.
Z titulu své funkce mimo jiné vede ko-
lektivní vyjednávání na Českých dra-

Narodil se 5. 10. 1958 v Kyjově.
Základní devítiletou školu absolvoval
ve Veselí nad Moravou, poté začal
studovat na Střední průmyslové škole
elektrotechnické ve Staré Turé, obor
automatizační systémy řízení. Tuto
školu ukončil maturitní zkouškou v ro-
ce 1978. V témže roce udělal přijíma-
cí zkoušku na VUT Brno, fakultu e-
lektrotechnickou, a nastoupil na řádné
denní studium, které po absolvování
dvou semestrů bohužel ukončil.

Po absolvování základní vojenské
prezenční služby nastoupil do zaměst-
nání. Na Českých drahách pracuje od
ledna roku 1984, začal jako průvodčí
manipulačních (Mn) vlaků v žst. Vese-
lí nad Moravou, po dvou letech začal
pracovat jako vlakvedoucí Mn vlaků,
od roku 1998 vykonával funkci ko-
mandujícího.

V roce 1989 se aktivně zapojil do
očisty odborového hnutí a následně
byl zvolen do závodního výboru ve
funkci jednatele. Na podzim roku 1999
byl zvolen předsedou ZO OSŽ žst.
Veselí nad Moravou. V průběhu své-
ho funkčního období byl zvolen čle-
nem OROS Olomouc, členem Rady
předsedů Brněnské oblasti. Po III. sjez-
du OSŽ byl zvolen za člena Ústředí
OSŽ a člena RR DaP, po odstoupení
z funkce územního tajemníka Roma-

Radek Nekola (54 let),
místopředseda OSŽ, předseda PV OSŽ ČD Cargo, a. s.,

stávající člen Dozorčí rady ČD Cargo, a. s.

Bc. Marta Urbancová (41 let),
tajemnice PV OSŽ  ČD Cargo, a. s.

Moje předchozí zkušenosti v Dozorčí radě jsou umocně-
ny tím, že jsem s ČD Cargo, a. s., prošel i krizový stav, kdy
se museli na jednáních dozorčí rady přijímat důležitá
existenční rozhodnutí k udržení naší firmy doslova při
životě. Myslím si, že naše přijaté kroky byly správné, ku
prospěchu většiny zaměstnanců. Během všech jednání
dozorčí rady jsem vždy usiloval o vyváženost mezi rozvo-

Prosíme, přijďte k volbám a podpořte nás.

Na základě rozhodnutí jediného akcionáře při výkonu působnosti valné hromady ČD Cargo, a. s. (Představenstvo ČD, a. s.), ze dne 24. 9. 2018, která bez řádného zdůvodnění změnila stanovy
ČD Cargo, a. s., a tímto usnesením snížila počet zástupců zaměstnanců v Dozorčí radě ČD Cargo, a. s., Podnikový výbor OSŽ ČD Cargo, a. s., hlasoval a rozhodl o nominaci výše uvedených kandidátů.

Radek Nekola je absolventem Středního
odborného učiliště technického Praha a Střední
dopravní školy Praha, obor řízení provozu.
V roce 1981 nastoupil na tehdejší Českoslo-
venské státní dráhy, kde v DKV Ústí nad La-
bem pracoval jako mechanik motorových vozi-
del. Od 1. 12. 2007 je zaměstnancem ČD
Cargo, a. s., a je uvolněn pro výkon funkce
předsedy Podnikového výboru Odborového
sdružení železničářů ČD Cargo, a. s. Součas-
ně vykonává i funkci místopředsedy OSŽ.

Můžete krátce zdůvodnit svoji kandida-
turu?

V mém případě se jedná o obhajobu funkce
člena Dozorčí rady ČD Cargo, a. s., kde jsem
již od počátku vzniku společnosti. Již několi-
krát jsem musel vysvětlovat členům dozorčí
rady,  nově jmenovaným valnou hromadou, ale
i novým členům vedení společnosti předchozí
rozhodnutí a strategická směřování dozorčí
rady, která byla přijata a jejichž revidování by
přímo ohrožovalo nastartovanou restrukturali-
zaci firmy. Za celé své volební období jsem
nebyl nikdy spojován s žádnými kauzami, které
byly medializovány a vyšetřovány. Kandiduji
znovu také proto, že nejsou ještě dokončeny
všechny projekty, které, jak věřím, posunou
naši firmu do ještě silnější pozice na evropském
trhu. I proto, že jsem členem největší odborové
organizace působící u naší firmy.

Proč by vás měli zaměstnanci volit?
jem ČD Cargo, a. s., a benefity zaměstnanců. A věřte
tomu, že tato rozhodnutí nejsou vždy jednoduchá.

ČD Cargo, a. s., vykročilo správným směrem a rád bych
tento směr v budoucí dozorčí radě udržel. Odborové sdru-
žení železničářů vytvořilo tým kandidátů na členy dozorčí
rady. Rád bych v něm uplatnil své zkušenosti, spojené
s fungováním dozorčí rady.

Bc. Marta Urbancová absolvovala
Střední průmyslovou školu železniční
v Šumperku, obor železniční doprava
a přeprava. Po maturitní zkoušce v roce
1995 nastoupila jako tranzitér–přípra-
vář v Ostravě, dále pak jako vozový
disponent a nákladní pokladník. Od 1.
7. 2009 je uvolněna pro výkon funkce
tajemnice Podnikového výboru Odbo-
rového sdružení železničářů ČD Cargo,
a. s. V roce 2012 dokončila vysokoškol-
ské vzdělání titulem bakalář na Slezské
univerzitě Opava, obor Sociální politika
a sociální práce.

Můžete krátce zdůvodnit svoji kan-
didaturu?

V ČD Cargo, a. s., jsem od jeho vzni-
ku. Pracovala jsem v provozních funk-
cích na Moravě a nyní jako tajemnice
OSŽ řeším vztahy mezi zaměstnavate-
lem a zaměstnanci. Můžu říct, že není
vždy jednoduché vysvětlovat našim čle-
nům, proč a co vedlo zaměstnavatele
k určitým krokům, vše je v ČD Cargo, a.
s., spojeno se vším, legislativa, zákony,
vyhlášky apod. Chci poznat v širším
smyslu, jak podnik funguje, chci porozu-
mět ekonomickým záležitostem. Svou
kandidaturu jsem zvažovala také před
pěti lety, ale myslím si, že ten správný
čas nastal až nyní.

 Proč by vás měli zaměstnanci vo-
lit?

Po dobu mé činnosti ve společnosti ČD Cargo, a. s.,
jsem poznala práci provozních zaměstnanců a při práci
odborového funkcionáře jsem měla možnost seznámit se
i s prací managementu. Věřím, že mohu svou praxí a zna-
lostmi přispět ke stabilitě ČD Cargo, a. s., a ke zlepšování
pracovních podmínek. Záleží mi na tom, abychom měli
spokojené zaměstnance, aby měli odpovídající moderní

benefity a aby ČD Cargo, a. s., při plánování myslelo právě
na ně.

Chci se dále učit a rozvíjet. Ráda bych přispěla k rozho-
dování a schvalování stanoviska dozorčí rady k předlože-
ným záměrům představenstva společnosti. A v neposled-
ní řadě si myslím, že jako žena můžu vnést do problematiky
nový pohled.


